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ЧАСТИНА 1. 

1. Present Simple/Present Continuous 

2. Past Simple/Past Continuous 

3. Future Simple 

4. Future Continuous 

5. Conditional I 

1. Present Simple and Present Continuous 

Present Simple Present Continuous 

Звичайні дії та розпорядок дня 
Показники часу: 

always, usually, often, sometimes, occasionally, 

seldom, rarely, never; 

in the morning/afternoon/evening; 

every day/ week/ month/year 

Дія, яка відбуваеється у момент часу 
Показники часу: 

now, at the moment, still 

 

А також слова look, listen, be careful и т.д., 

вказують, що дії відбуваються у момент 

розмови 

I have breakfast as seven o’clock every day. – Я 

завтракаю в семь утра каждый день. 

He is a reporter. He interviews famous people. – 

Він репортер. Він бере інтерв’ю у людей 

(кожен день)  

 

We watch movies every weekend. – Мі дивимось 

фільми кожні віхідні.  

I can’t talk to you. I am having breakfast at the 

moment. – Я не можу розмовляти, я зараз 

снідаю 

 

He is not interviewing now. He is talking to a 

colleague. – Він зараз не бере інтерв’ю. Він 

розмовляє з колегою.  

 

We are watching an exciting movie at the 

moment. – Мі зараз дивимось дуже Мы 

сейчас смотрим очень захоплюючий фільм. 

 

Be careful! The ladder is falling! – Обережно! 

Дробина падає!  

Постійні стани та дії  

  
Тимчасові дії та стани   
 

Показники: 

today, this week, these days, tonight, at present 

I live in a flat. – Я живу у квартирі. (постійно) 

 

He reads science-fiction books. –Він читає 

науково-фантастичні книги (взагалі).  

 

She works as a secretary. – Вона працює 

секретарем (це її професія)  

I’m living at my friend’s while my flat is being 

redecorated. – Я живу у друга, поки у моїй 

квартирі іде ремонт.  

 

He is reading a book by Jules Verne. – Він 

зараз читає книгу Жуль Верна. (не в момент 

мовлення, а в даний період часу) 

  

She is working as a shop-assistant these days. – 

У даний час вона працює продавцем. (це не 

постійна її зайнятість)  
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Громадські істини, факти та закони 

природи 
  

Дії, які змінюються та прогресують 
 

Часто використовуються із прийменниками у 

віщому ступені  

It is hot in summer in our country. – У нашій 

країні спекотно о у літку (завжди).  

 

The plants grow better in the sun. – Рослини 

растуть краще на сонці. 

  

It gets dark at sunset. – На заході сонця темніє.  

It is becoming hotter and hotter. – Стає 

спекотніше та спекотніше.  

 

The plants are growing bigger and bigger. – 

Рослини стають все більше та більше.  

 

It is getting darker. I will go home. – Темнішає. 

Я піду до дому.  

Події, які відбуваються за розкладом, по за 

програмою  
 

(розклад поїздів, літаків, автобусів; 

телепрограми, офіційні зустрічі, конференції)  

Плани та угоди 

 

 

Особисті плани, назначені на найближче 

майбутнє. Часто із показниками місця та 

часу.  

  

The train arrives at the station at 6 o’clock. – 

Поїзд прибуває на станцію у 6 годині.     

 

The concert finishes at 8 p.m. – Концерт 

закінчується у 8 годині. 

 

 

My favourite TV show starts in an hour. – Моє 

улюблене шоу починається за годину. 

Mr. Smith is arriving at the train station 

tomorrow at 11.00. – Містер Сміт прибуває 

на вокзал завтра об 11.00. 

 

I can’t join you. I am taking my exam tomorrow 

so I am studying tonight. – Я не можу до вас 

приєднатися. Я завтра сдаю екзамен цьому 

сьогодні у вечорі я займаюсь. 

 

We are meeting the manager tomorrow at 10 

o’clock. -  Ми зустрічаємось із менеджером 

завтра у 10 годині.    

Коментарі, оповідання, розгляд 
 

Для опису змісту книги, п’єси, фільму; 

спортивні коментарі у прямому эфірі 

  

У початку оповідання для створення 

атмосфери 
 

! А для опису основних подій 

використовується Present Simple 

  

The Prince kills the dragon and sets the Princess 

free. – Принц вбиває дракона та звільняє 

принцесу. 

 

Thomas passes to Mario and Mario scores the 

goal. – Томас робить передачу на Маріо та 

Маріо забиває гола. 

He is walking through the dark forest. It is 

raining and the wind is blowing. – Він йде 

через темний ліс. Іде дощ та віє вітер.  

 

Imagine: you are in the garden. The sun is 

shining the birds are singing. – Уяви: ти у 

саду. Сонце світить и птахи співають. 

Інструкція та посібник 
 

Використовується замість наказового способу 

Часто дії, які повторюються та 

викликають роздратування чи 

здивування  
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у кухарських рецептах, пояснення маршрутів 

та інших інструкцій.  

Зі словами always, constantly, continuously 

  

First you turn right and then you go down the 

street. –  Спочатку поверніть направо та 

йдіть до кінця вулиці.  

 

You place all of the cake ingredients into a large 

mixing bowl. You add the boiling water. – 

Покладіть усі інгредієнти у велику миску. 

Додайте Положите все інгредієнти в 

большую миску. Добавьте киплячу воду. 

 

My brother is always leaving his dirty mug on 

my desk. – Мій брат постійно залишає свою 

брудну кружку на моєму столі.  

 

You are constantly interrupting me! – Ти 

постійно мене перебиваєш! 

 

 I am always meeting this boy on the bus. – Я 

постійно зустрічаю цього хлопця у автобусі.   

 

ДІЄСЛОВА, ЯКІ НЕ МАЮТЬ ФОРМ CONTINUOUS 
З такими дієсловами вживаються часи групи Simple. 

 

 а) дієслова емоційного стану: 

to seem - здаватися 

to satisfy - задовольняти 

to need - потребувати 

to fear - боятися 

to prefer - віддавати перевагу 

to love - любити 

to like - подобатися 

to hate - ненавидіти 

to envy - заздрити 

to want - хотіти 

to desire - бажати 

to wish - бажати 

 

в) дієслова відчуття: 

to smell - пахнути 

to taste - мати смак 

to see - бачити 

to hear - чути 

 

 

б) дієслова розумової діяльності: 

to understand - розуміти 

to think - вважати / вважати 

to suppose - припускати 

to respect - поважати 

to remember - пам'ятати 

to recognize - дізнаватися 

to know - знати 

to forget - забувати 

to expect - вважати 

to doubt - сумніватися 

to deny - заперечувати 

to believe - вірити 

to agree – погоджуватися 

 

г) дієслова володіння, стосунків 

to own - володіти та ін 

to possess - володіти 

to include - укладати в собі 

to have - мати 

to contain - утримувати 

to belong - належати 

to consist - складатися 

to be - бути 
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Present Simple 

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

зі змістовим дієсловом to speak - говорити 

(+) Стверджувальне 

речення 

 

(-) Заперечне 

речення 

(?) Питальне 

речення 

I speak 

 

You speak 

 

He speaks 

 

She speaks 

 

It   speaks 

 

We speak 

 

They speak 

I don`t speak 

 

You don`t speak 

 

He doesn`t speak 

 

She doesn`t speak 

 

It doesn`t speak 

 

We don`t speak 

 

They don`t speak 

Do I speak ? 

 

Do you speak? 

 

Does he  speak? 

 

Does she  speak? 

 

Does it speak? 

 

Do we speak? 

 

Do they speak? 

 

 

Present Simple 

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

з  дієсловом to be - бути 

(не підлягає загальному правилу і має  три форми в Present Simple - am, is, are) 

 

Якщо в реченні використовується дієслово TO BE – бути, то частотні прислівники стоять 

після нього. 

Наприклад: We are always busy on Monday. 

 

(+) Стверджувальне 

речення 

 

(-) Заперечне 

речення 

(?) Питальне 

речення 

I am here. 

 

You are here. 

 

He is here. 

 

She is here. 

 

It is here. 

 

We are here. 

 

You are here. 

 

They are here. 

I am not here. 

 

You are not here. 

 

He is not here. 

 

She is not here. 

 

It is not here. 

 

We are not here. 

 

You are not here. 

 

They are not here. 

 

Am I here? 

 

Are you here? 

 

Is he here? 

 

Is she here? 

 

Is it here? 

 

Are we here? 

 

Are you here? 

 

Are they here? 
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Present Continuous 

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

зі змістовим дієсловом to speak - говорити 

 

2. Past Simple and Past Continuous 

 

Інколи дійсно важко уловити різницю між Past Simple та Past Continuous. Перш за все 

запамятуйте: Past Simple визначає завершену дію у минулому. Буде легше, якщо мі будемо 

називати його «коротка» чи «швидка дія»: прийшов, побачив, подзвонив, сказав. 

Past Continuous визначає тривалу дію, дію у процесі. Все, що ми знаємо – це те, що дія 

триває наразі. Назвимо цей час «тривалий»: йшов, дзвонив, дивився, говорив. Розберемо 

приклади: 

Він прийшов додому у 6 годині.  Він йшов додому у 6 годині. 

Міркуємо: закінчена дія, яка відбулась швидко. 

Дія почалась у 6 годині та завершилась. Таким 

чином, використовуємо Past Simple. 

  

Міркуємо: він ще виконував дії у 6 

годині, він був у процесі виконання 

цієї дії. Дія тривала. Таким чином, 

використовуємо . Past Continuous. 

He came home at 6 o’clock. He was coming home at 6 o’clock. 

  

Він щось сказав, коли я зайшов.  Він щось говорив, коли я зайшов. 

Сказав – коротка дія, вона почалась та 

завершилась після того, як я зайшов.  

 

Говорив – це тривала дія, колия 

зайшов він був у процесі 

«говоріння». Можливо, я перебив 

його, але нам нічого не відомо про 

завершення даної дії.  

He said something when I came in. He was saying something when I came 

in. 

 

 

 

(+) Стверджувальне 

речення 

 

(-) Заперечне 

речення 

(?) Питальне 

речення 

I am speaking 

 

You are  speaking 

 

He is  speaking  

 

She is  speaking 

 

It is speaking 

 

We are speaking 

 

You are  speaking 

 

They are  speaking 

I am not  speaking 

 

You are not  speaking 

 

He is not speaking  

 

She is not speaking  

 

It is not  speaking 

 

We are not  speaking  

  

You are not  speaking 

 

They are not  speaking 

 

Am I speaking? 

 

Are you speaking? 

 

Is he speaking? 

 

Is she speaking? 

 

Is it speaking? 

 

Are we speaking? 

 

Are you speaking? 

 

Are they speaking? 

 

http://enginform.com/article/predlogi-in-at-on


6 
 

Випадки використання  

Past Simple Past Continuous 

Дії, які були виконані в минулому 

Показники часу:  

yesterday - вчора 

the day before yesterday - позавчора 

last week (month, year, century) - минулого 

тижня (місяця, року, століття) 

three days (month) ago - три дні (місяці) 

тому назад 

in 1945 - в 1945 

 

Подія, що відбувалася в минулому 

деякий час 
Показники часу: 

the whole day yesterday - цілий день 

учора 

from six to seven - з шести до семи 

all day long last Sunday - цілу добу 

минулого тижня 

А також слова look, listen, be careful и т.д., 

вказують, що дії відбуваються у момент 

розмови 

І went to the country yesterday. 

- Я їздив за місто вчора.  

 

Three days ago I took my exam.  

- Три доби тому я здав свій іспит. 

 

 

Не was writing an article at seven. 

- Він писав статтю о сьомій. 

 

My mother was reading a bood from 3 

to 5 pm. – Моя мати читала книгу з 3 

до 5 вечора. 

Опис послідовності дій у минулому Тимчасові дії та стани  у минулому, 

одночасні дії у минулому 

 

 

Не came into the room, closed the door 

and opened the window... He heard a 

strange voice outside. - Він зайшов у 

кімнату, закрив двері, відчинив 

вікно... Він почув химерний голос.  

I was living at my friend’s while the designer 

was redecorating my flat – Я живу у друга, 

поки дизайнер робить ремонт у моїй 

квартирі.  

 

He was reading a book by Jules Verne. – Він 

читав читає книгу Жуль Верна. (не в 

момент мовлення, а в даний період часу у 

минулому) 

  

We were having breakfast when our 

neighbours were  working in the garden. – 

Мі снідали, коли наші сусіди працювали у 

саду.  

Вживаються тільки додаткові 

речення з when перед Past Simple, 

дія відбулась v деякий проміжок 

часу. 

 

 Вживається додаткове речення з 

when або while, дія відбулась в 

проміжок часу. 

 

When I met her we were working for 

the same company. - Коли я зустрів її, 

ми працювали в одній компанії. 

І met her when (while) we were working 

for the same company. - Ми 

зустрілися, коли ми працювали на 

одну компанію. 



7 
 

Вживається з дієсловами, які 

виражають думки, почуття. 

 

Не вживається з дієсловами, які 

виражають думки, почуття. 

І knew him very well. - Я знав його 

дуже добре. 

 

Дія, яка відбувалась у минулому 

регулярно, а тепер вона не 

відбувається (used to)  

 

І used to cry when I was five.  

- Я плакав постійно, коли мені було 

п'ять років. 

І used to play basketball.  

- Колись я грав у баскетбол. 

 

Якщо одна із дій – тривала, а його перериває інша швидка дія, то тривала дія 

визначажться у Past Continuous, а швидка – у Past Simple: 

 

I was talking on the phone when the guests turned up. – Я розмовляв по телефону, коли 

прийшли гості. 

They were walking the dog when it started to rain. – Вони гуляли з собакою, коли почався 

дощ.  

 

The accident happened while he was driving along the road. – Аварія сталося, коли він їхав 

по дорозі.  

 

Past Simple 

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

 

 ПОВНА КОРОТКА 

ствердження I                                   asked 

you                              asked 

he/she/it                   asked 

we                                asked 

you                               asked 

they                            asked 

 

заперечення I did not                     asked 

you did not                 ask 

he/she/it  did  not        ask 

we did not                   ask 

you did not                 ask 

they did not                ask 

I               didn't 

you           didn't 

he/she/it    didn't 

we             didn"t 

you            didn't 

they            didn't 

ask 

ask 

ask 

ask 

ask 

ask 

питання Did I                            asked 

Did you                        ask? 

Did   she/he/it              ask? 

Did we                         ask? 

Did you                       ask? 

Did they                     ask? 

 

коротка 

відповідь 

Y

e

s 

I/you/we/the        did. 

he/she/it             did. 

N

o 

I/you/we/they didn't. 

       he/she/it didn't. 

 

http://enginform.com/article/it-empty-subject
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ПРАВОПИС ТА ЧИТАННЯ ФОРМ ДІЄСЛОВА 

ДІЄСЛОВА ПОДІЛЯЮТЬСЯ НА: 

правильні, утворені за допомогою -ed неправильні, які треба запам'ятати 

(дивись  таблицю   неправильних дієслів 

у кінці книжки) 

+ -ed [t]  після  глухи 

 walk - walked (ходити 

пішки) [d] - після дзвінких 

open - opened (відкривати) 

do - did (робити - зробив) 

take - took (брати - взяв) 

come - came (приходити - прийшов) 

have - had (мати- мав) 

 

buy - bought (купляти - купив) 

go - went (йти - ходив) 

say - said (казати - сказав) 

 

 

 

 

+ -ed: 

закінчення 

-є німе 

live - lived (жити) 

like - liked (любити) 

відкидаєтьс

я -у + -ed 

V 

і 

try - tried (пробувати)  

fly - flied (літати) 

короткий 

голосний - 

приголосни

й 

подвіюєтьс

я 

stop - stopped (зупинятися)  

plan - planned (планувати) 

 

Past Continuous 

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

 

 

 ПОВНА КОРОТКА 

Ствердження І 

you 

he/sh

e/it 

we 

you 

they 

was 

were 

was 

were 

were 

were 

asking 

asking 

asking 

asking 

asking 

asking 

 

Заперечення I 

you 

he/sh

e/it 

we 

you 

they 

was 

were 

was 

were 

were 

were 

not   asking 

not   asking 

not   asking 

not   asking 

not   asking 

not   asking 

I 

you 

he/s

he/it 

we 

you 

they 

wasn't 

weren't 

wasn't 

weren't 

weren't 

weren't 

asking 

asking 

asking 

asking 

asking 

asking 

Питання Was 

Were 

Was 

Were 

I 

you 

he/she

/it  

we 

asking? 

asking? 

asking? 

asking? 
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3. Future Simple 

Випадки використання  

При вираженні одноразових дій або станів, які 

відносяться до майбутнього часу. 

I’ll do my best to help my sister. – Я 

зроблю все від мене залежне, щоб 

допомогти моїй сестрі. 

So you’ll ring me up at seven, will 

you? – Значить, ти подзвониш мені 

в сьомій годині, чи не так? 

При вираженні повторюваних дій або станів у 

майбутньому. 

 

I’ll visit you every day. – Я буду 

відвідувати тебе кожен день. 

I’ll write to you every week. – Я буду 

писати тобі щотижня. 

При вираженні своїх припущень щодо 

майбутнього. Найчастіше в таких реченнях 

присутні дієслова: 

believe – вірити, вважати 

think – думати 

imagine – представляти 

expect очікуваний 

або вирази: 

be sure – бути впевненим 

be afraid – боятися 

be certain – бути впевненим 

 

I’m afraid I will not pass the exam. 

– Я переживаю, що не здам іспит. 

They’ll certainly wait here. – Вони 

безумовно чекатимуть тут. 

I think it will be interesting for you. 

– Думаю для вас це буде цікаво. 

 

При вираженні обіцянки (promise), загрози 

(threat), пропозиції (offer), або прохання 

(request). 

 

I’ll kill you! – Я тебе вб’ю! 

(загроза) 

Will you lend me some money? – Ти 

мені не позичиш трохи грошей? 

(Прохання) 

Слова-маркери Future Simple 

next year в наступному році 

tomorrow завтра 

in (two, five, nine і т.д.) days/weeks через (два, п’ять, дев’ять і т.д.) днів/тижнів 

in (2030, 2018 і т.д.) year у (2030, 2018 і т.д.) році 
 

Future Simple 

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

will/shall + infinitive 

Стверджувальна 

форма 

Affirmative 

Питальна форма 

Interrogative 

Заперечна форма 

Negative 

I shall/will (‘ll) work 

you will (‘ll) work 

he will work 

she will(‘ll) work 

it will(‘ll) work 

we shall / will(‘ll) work 

they will (‘ll) work 

Shall I work? 

Will you work? 

Will he work? 

Will she work? 

Will it work? 

Shall we work? 

Will they work? 

I shall not / shan't 

will not / won't work 

you will not / won't work 

he will not / won't work 

she will not / won't work 

it will not / won't work 

we shall not / shan’t work 

will not / won't work 

they will not / won't work 
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4. Future Continuous 

 

Випадки використання 

перервана дія в майбутньому 

Future Continuous використовується у 

випадках, коли коротша дія перериває 

довготривалу дію. Це може бути дійсним 

перериванням дії або лише перериванням у 

часі. В таких випадках часто 

використовується слово-покажчик when. 

I will be watching TV when she arrives tonight. – 

Я буду дивитися телевізор, коли вона прибуде 

вночі. 

I will be waiting for you when your bus arrives. – 

Я буду чекати на тебе, коли твій автобус 

підійде. 

He will be studying at the library tonight, so he 

will not see Jennifer when she arrives. – Він буде 

вчитися сьогодні вночі у бібліотеці, тому він 

не побачить Дженіфер, коли вона приїде. 

дія в майбутньому відбувається в 

означений час 

В даному випадку Future Continuous 

використовується для позначення 

довготривалої дії, що відбуватиметься або 

не відбуватиметься в майбутньому. Часто в 

таких випадках використовуються слова-

маркери часу. 

Tonight at 6 PM, I am going to be eating dinner. 

– Сьогодні увечері о шостій годині я збираюся 

їсти вечерю. (замість will be використовується 

конструкція to be going to) 

At midnight tonight, we will still be 

driving through the desert. – Сьогодні опівночі 

ми все ще будемо їхати через пустелю. 

Tomorrow at 2 AM, they won’t be playing in the 

club. – Завтра о другій годині дня вони не 

будуть грати у клубі. 

паралельні дії в майбутньому 

Future Continuous також використовується 

для опису дій, що будуть відбуватися в 

майбутньому паралельно.  

I am going to be studying and he is going to be 

making dinner. – Я збираюся вчитися, а він 

збирається готувати вечерю. 

Tonight, they will be eating 

dinner, discussing their plans, and having a good 

time. – Сьогодні вночі вони будуть їсти 

вечерю, обговорювати їхні плани та просто 

добре проводити час. 

While Ellen is reading, Tim will be 

watching television. – В той час як Елен 

читатиме, Тім буде дивитися телевізор. 

(після while Future Continuous не вживається) 

 

передача атмосфери дії в майбутньому 

Future Continuous може також 

використовуватися для передачі атмосфери 

в майбутньому. 

 

When I arrive at the party, everybody is going to 

be celebrating. Some will be dancing. Others are 

going to be talking. A few people will be 

eating pizza, and several people are going to be 

drinking beer. They always do the same thing. – 

Коли я прибуду на вечірку, всі будуть 

святкувати. Хтось буде танцювати. Інші 

будуть спілкуватися. Декілька людей буде 

куштувати піццу, а деякі будуть пити пиво. 

Вони завжди роблять одне і теж. 

Слова-маркери Future Simple 

tomorrow at (five, six, eight і т.д.) o’clock завтра о (п’ятій, шостій, восьмій і т.д.) годині 

when… коли… 

at (three, four, five і т.д.) o’clock о (третій, четвертій, п’ятій і т.д.) годині 
 

http://easy-english.com.ua/going/
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Future Continuous  

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

 

will/shall + be + V-ing 

Стверджувальна форма 

Affirmative 

Питальна форма 

Interrogative 

Заперечна форма 

Negative 

I shall/will (‘ll) be working 

you will (‘ll) be working 

he will be working 

she will(‘ll) be working 

it will(‘ll) be working 

we shall / will(‘ll) be 

working 

they will (‘ll) be working  

Will I be working? 

Will you be working? 

Will he be working? 

Will she be working? 

Will it be working? 

Will we be working? 

Will they be working? 

I will not / won't working 

you will not / won't be working 

he will not / won't be working 

she will not / won't be working 

it will not / won't be working 

we shall not / shan’t be working 

will not / won't be working 

they will not / won't be working 

 

5. Conditional I 

I тип умовного речення (First Conditional) 

 

Умовні речення - складнопідрядні речення в англійській мові, в яких у підрядному 

реченні називається умова, а в головному реченні – наслідок, що виражає результат цієї 

умови. Підрядні речення умови найчастіше вводяться сполучником if (якщо) – звідси і друга 

назва – if sentences. На відміну від української мови, кома в складнопідрядному реченні 

ставиться тільки в разі, якщо підрядне речення знаходиться перед головним, хоча це правило 

дотримується не завжди. 

Перший тип умовного речення використовується в ситуаціях, коли мова йде про 

майбутнє. Проте ми не впевнені в результаті умови, оскільки сама умова ще не наступила, 

хоча вона реальна. 

Підрядне речення в I типі умовного речення буде знаходитись в Present Simple, проте 

для позначення головного речення вже буде використовуватися Future Simple: 

 

If + підрядне речення у Present Simple + головне речення в Future Simple 

 

Приклади: 

If it rains, I will stay at my friend’s house. – Якщо піде дощ, я залишуся у будинку мого 

друга. 

If I see Tom, I will ask him about John. – Якщо я побачу Тома, я запитаю в нього про 

Джона. 

Як бачимо, в підрядному та головному реченні мова йде про майбутнє. Тобто, є передумови, 

за яких може бути виконана ця умова. 

Замість will також можна використовуватися can, may або shall: 

I can call Marry if she is at home. – Я можу зателефонувати Мері, якщо вона буде 

вдома. 

 

 

 

 

 

http://easy-english.com.ua/future-simple-in-the-past/
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ЧАСТИНА 2. 

1. Present Perfect 

2. Past Simple/Present Perfect 

3. Past Perfect 

1.Present Perfect 

 

Випадки використання 

1 .Вживаються Present Perfect, щоб 

розповісти про те, що відбулося в 

минулому, але без посилання на час; 

може бути результат дії. 

I've seen this film before. - Я бачила цей фільм 

раніше. She's left the company. She doesn't work 

there now. - Вона пішла з компанії. Вона там не 

працює зараз. 

2.Вживається для того, щоб розповісти 

про життєві факти. 

І haven't dance the Flamenco. - Я не танцював 

фламінго. I've said across the Atlantic. - Я плавав 

через Атлантичний океан. 

3 .Вживається, щоб розповісти про дію, 

яка відбувається з деякого моменту в 

минулому до теперішнього часу. 

 

 

 

for (period of time) − past now 

I've lived there for 6 months. 

- Я жив там 6 місяців. 

since (point of the time) 

since Monday 

I haven't seen him since Monday. - Я не бачив його 

з понеділка. 

JUST I’ve just come – Я щойно прийшов 

EVER Has he ever been there? – Бував він тут раніше? 

ALREADY They’ve already gone – Вони вже пішли 

NEVER I’ve never seen them – Я ніколи не бачив їх 

YET She has not eaten yet – Вона ще не їла 
 

 

Present Perfect 

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

 

 ПОВНА КОРОТКА 

Ствердження І 

you 

he/she/it 

we 

you 

they 

have 

have 

has 

have 

have 

have 

asked 

asked 

asked 

asked 

asked 

asked 

I've asked 

you' ve asked 

he/she/it's   asked 
we've            asked 

yo

u' 

ve          asked 

the

y 

ve         asked 

Заперечення I have not asked I haven't asked 
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you 

he/she/it 

we 

you 

they 

have 

has 

have 

have 

have 

not asked 

not asked 

not asked 

not asked 

not asked 

yo

u 

haven't asked 

he/she/it hasn't  asked 
we haven't    asked 

yo

u 

haven't     asked 

th

ey 

haven't    asked 

Питання Have 

Have 

Has 

Have 

Have 

Have 

I 

you 

he/she/it 

we 

you 

they 

asked? 

asked? 

asked? 

asked? 

asked? 

asked? 

 

Коротка 

відповідь 

Yes, I/you/we/they    have. No, I/you/we/they        haven't. 

he/she/it 

has. 

he/she/it                  hasn't. 

 

2.Present Perfect vs Past Simple 

 

Порівняння вживання 

Present Perfect Past Simple 

Подія відбулася в минулому, але нас 

цікавить не час події, а Факт її 

проведення. 

 

I've met him. He was tired. - 

Я зустрів його. Він був втомлений. 

Подія відбулася в деякий час в минулому.  
 

І met him at 4 o'clock. - Я зустрів його о 

четвертій 

Полія відбулася в минулому, але 

тягнеться до теперішнього часу. 

 

He has worked there for two years 

Він працює там два роки. 

Подія відбулася в проміжок часу, але 

закінчилася 

I worked there for two years. I left last year. - 

Я працював там два роки. 

Я пішов відтіля минулого року. 

Вказівники часу: 
Already 

Always 

Never 

Ever 

Just 

Yet 

Lately 

This week / month / year 

For 

Since 

 

Вказівники часу: 

ago  

Last week / month / year 

In 1995…. 

3 hours / minutes ago 
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3.Past Perfect 

Вживання 

завершена дія перед дією  в минулому 

В даному випадку Past Perfect використовується 

для того, або показати, що будь-яка дія 

відбулася раніше іншої події.  

I had never seen such a beautiful beach before 

I went to Kauai. – Я ніколи не бачив такого 

прекрасного пляжу, як у Кауаі. 

I did not have any money because I had lost my 

wallet. – Я не мав грошей, бо я загубив 

гаманець. 

A: Had you ever visited the U.S. before your 

trip in 2006? – Ти коли-небудь відвідував 

США перед своєю поїздкою туди у 2006? 

B: Yes, I had been to the U.S. once before. – 

Так, я був у США один раз до цього. 

 

тривала дія в минулому перед подією 

Past Perfect може вживатися для описання події, 

що відбувалася деякий час і завершилася перед 

іншою дією в минулому. В такому випадку 

використання минулого перфектного часу 

можливе лише з дієсловами, що не є 

довготривалими (Non-Continuous Verbs) або ж з 

дієсловами змішаного типу (Mixed Verbs); 

дивіться статтю види дієслів.  

We had had that car for ten years before it 

broke down. – Ця машина в нас була 10 років, 

після чого зламалася. 

By the time Alex finished his studies, he had 

been in London for over eight years. – Коли 

Алекс закінчив своє навчання, він перебував 

у Лондоні вже більше 8 років. 

They felt bad about selling the house because 

they had owned it for more than forty years. – 

Вони не добре себе почувають після 

продажу будинку, в якому вони жили більше 

ніж 40 років. 

 

дія в минулому, що відбулася в певний час 

Past Perfect також можна вживати при описі дії, 

що відбулася в певний проміжок часу в 

минулому, перед іншою подією. Але 

використання цього часу в таких випадках не є 

обов’язковим.  

 

She had visited her Japanese relatives once in 

1993 before she moved in with them in 1996. – 

Вона відвідала своїх родичів з Японії у 1993, 

перед тим як вона переїхала до них у 1996. 

Часто вживаються наступні слова-маркери: 

 Слово Переклад 

 already вже 

 before перед тим, як 

 after після 

 yet ще не 

 never ніколи 

 ever коли-небудь 
 

 

 

 

 

 

 

http://easy-english.com.ua/types-of-verbs/
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Past Perfect 

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

 ПОВНА КОРОТКА 

Стверджена І 

you 

he/she/it 

we 

you 

they 

had 

had 

had 

had 

had 

had 

asked 

asked 

asked 

asked 

asked 

asked 

 

Заперечна I 

you 

he/she/it 

we 

you 

they 

had not 

had not 

had not 

had not 

had not 

had not 

asked 

asked 

asked 

asked 

asked 

asked 

I 

you 

he/she/it     

we 

you 

they 

hadn’t 

hadn't 

hadn’t 

hadn’t 

hadn’t 

hadn’t 

asked 

asked 

asked 

asked 

asked 

asked 

Питальна Had 

Had 

Had 

Had 

Had 

Had 

I 

you 

he/she/it 

we 

you 

they 

asked

? 

asked

? 

asked? 

asked

? 

asked

? 

asked? 

 

 

 

ЧАСТИНА 3. 

1. Present Perfect Continuous 

2. Present Perfect vs. Present Perfect Continuous  

3. Past Perfect Continuous  

4. Future Perfect 

5. Future Perfect Continuous 

1. Present Perfect Continuous 

Вживання 

Вживається, коли дія 

починається в минулому і 

триває до теперішнього 

часу. 

You're late! I've been waiting for you. - Ти запізнився! Я чекаю 

на тебе. I've been waiting for you for 2 hours. - Я чекаю на тебе 

2 години. I've been waiting for you since 2 o'clock. - Я чекаю на 

тебе з другої години. 

Вживається, коли дія 

відбувалася багато разів у 

період з минулого по 

теперішній час. 

She's been having English lessons for a couple of months (= She 

started a couple of months ago; she is still having lessons). - Вона 

має уроки англійської мови пару місяців. 
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Вживається how long 3 цим 

часом. 

How long have you been learning English? - Скільки часу ти 

вивчаєш англійську мову? 

Часто вживаються наступні 

слова-маркери: 

 

all day - цілий день 

since – з 

for - деякий проміжок часу 

Present Perfect Continuous 

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

 ПОВНА КОРОТКА 

Ствердження І 

you 

he/she/it 

we 

you 

they 

have 

have 

has 

have 

have 

have 

been 

been 

been 

been 

been 

been 

asking 

asking 

asking 

asking 

asking 

asking 

I've 

you' 

he/she/it's  

we 

you' 

they' 

been 

been 

been 

been 

been 

been 

asking 

asking 

asking 

asking 

asking 

asking 

Заперечення I 

you 

he/she/it 

we 

you 

they 

have not 

have not 

has   not 

have not 

have not 

have not 

been 

been 

been 

been 

been 

been 

asking 

asking 

asking 

asking 

asking 

asking 

I 

you 

he/she/it 

we 

you 

they 

haven't 

haven't 

hasn't 

haven't 

haven't 

haven't 

been   asking 

been   asking 

been   asking 

been   asking 

been   asking 

been   asking 

Питання Have 

Have 

Has 

Have 

Have 

Have 

I 

you 

he/she/it  

we 

you 

they 

been 

been 

been 

been 

been 

been 

asking? 

asking? 

asking? 

asking? 

asking? 

asking? 

 

I/you/we/they have. I/you/we

/the} 

 haven't. 

 

2. Present Perfect vs. Present Perfect Continuous 

Порівняння вживання 

PRESENTPERFECT PRESENT PERFECT CONTINUOUS 

1. Вживається, щоб розказати про дії 

в минулому, які вже завершені . 

I've done my homework (Homework is now 

done). - Я зробив домашню роботу. 

1. Вживається, щоб підкреслити саму 

дію, яка закінчилась або ні.  

I've been doing my homework (I've very busy). 

- Я роблю домашню роботу. 

 

2. Частіше запитуємо How much? 

How manv? (Скільки?) 

A:How much time have you done your 

homework? B:I've done it for 3 hours. 

А:Скільки часу ти витратив на домашню 

роботу? В: 3 години. 

2.Частіше запитуємо How lone? 

з since та for. 

A: How long have you been doing you 

homework? B: I've been doing it since 

morning. А: Як довго ти виконуєш домашню 

роботу? В: 3 ранку. 
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3. Вживається тільки в Present Perfect (не вживається в Present Perfect Continuous): 

- говоримо про дію, яка відбулася в короткий проміжок часу з have, stop, break; - з дієсловами, 

які виражають думки, почуття: think, like; - говоримо про дію, яка відбувається час від 

часу, не постійно: І haven't eat meat for 2 years (= I last ate meat two years ago). 

 

 

3. Past Perfect Continuous 

Вживання 

Вживається, коли дія тривала 

до певного часу в минулому. 

When I came, he had been sleeping for an hour.  

- Коли я прийшов, він уже спав годину. 

Вживається при узгодженні 

часів у непрямій  мові.  

Present Perfect Continuous→ 

Past Perfect Continuous 

Не said that she had been sleeping since 3 o'clock.  

 - Він сказав, що вона спить з трьох годин. 

 

Past Perfect Continuous 

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

 ПОВНА КОРОТКА 

Ствердження І 

you 

he/she/ith

ad 

we 

you 

they 

had 

had 

had 

had 

had 

been asking 

been asking 

been asking 

been asking 

been asking 

been asking 

 

Заперечення I 

you 

he/she/it  

had 

we 

you 

they 

had 

had 

had 

had 

had 

not been asking 

not been asking 

not been   asking 

not been   asking 

not been   asking 

not been   asking 

I 

you 

he/she/it 

we 

you 

they 

hadn't 

hadn't 

hadn't 

hadn't 

hadn't 

hadn't 

 

been 

been 

been 

been 

been 

been 

asking 

asking 

asking 

asking 

asking 

asking 

Питання Had I been   asking?  

Had you been   asking? 

Had he/she/itbeen   asking? 

Had we been   asking? 

Had they been   asking? 
Коротка 

ВІДПОВІДЬ 

 I/you/we/they     had. 

he/she/it              had. 

No, I/you/we/they     hadn't. 

he/she/it               hadn't. 
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4. Future Perfect 

Вживання 

Закінчена дія перед будь-яким моментом в 

майбутньому 

Future Perfect найчастіше використовується для 

позначення подій, що закінчаться в 

майбутньому в зазначений час або ж для 

позначення дій, що стануться перед зазначеним 

часом в майбутньому. 

By the time he gets home, she will have 

cleaned the entire house. – Коли він 

дістанеться додому, вона прибере увесь 

будинок. 

I am not going to have finished this test by 3 

o’clock. – Я не закінчу цей тест до 3 години. 

Will she have learned enough Chinese to 

communicate before she moves to Beijing? – 

Чи вона вивчить китайську на такому рівні, 

що зможе спілкуватися, перед тим, як вона 

поїде до Пекіну? 

 

Продовжена дія в майбутньому перед будь-

якою подією 

Future Perfect також може використовуватися з 

не продовжуваними дієсловами (Non-Continuous 

Verbs) та з окремими дієсловами змішаної групи 

(Mixed Verbs); детальніше це на сторінці 

про види дієслів. В такому випадку час означає 

дію, яка буде продовжуватися після будь-якої 

події в майбутньому.  

I will have been in London for six months by 

the time I leave. – Я пробуду в Лондоні 6 

місяців перед тим, як його полишу. 

By Monday, Susan is going to have had my 

book for a week. – У понеділок буде вже 

тиждень, як Сьюзан користується моєю 

книгою. 

 

Часто вживаються наступні слова-маркери: 

 

By the time 

By 6 o’clock 

By Monday 

 

Future Perfect  

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

will/shall + have + дієслово із закінченням –ed або у 3формі 

Стверджувальна форма 

Affirmative 

Питальна форма 

Interrogative 

Заперечна форма 

Negative 

I will (‘ll) have worked 

you will (‘ll) have 

worked 

he will have worked 

she will(‘ll) have worked 

it will(‘ll) have worked 

we shall / will(‘ll) have 

worked 

they will (‘ll) have 

worked 

Shall I have worked? 

Will you have worked? 

Will he have worked? 

Will she have worked? 

Will it have worked? 

Shall we have worked? 

Will they have worked? 

I will not / won't have worked 

you will not / won't have worked 

he will not / won't have worked 

she will not / won't have worked 

it will not / won't have worked 

we shall not / shan’t have worked 

will not / won't have worked 

they will not / won't have worked 

 

 

 

 

http://easy-english.com.ua/going/
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5. Future Perfect Continuous 

Вживання 

Дія перед іншою дією в майбутньому 

Future Perfect Continuous найчастіше 

використовується у випадках, коли потрібно 

показати дію в майбутньому, що буде 

продовжуватися до іншої події в 

майбутньому або до певного часу, а потім 

зупиниться. 

She is going to have been working at that company 

for three years when it finally closes. – Вона буде 

працювати в компанії три роки, поки вона 

закриється. 

James will have been teaching at the university for 

more than a year by the time he leaves for Asia. – 

Джеймс буде вчити в університеті більше року 

до тих пір, коли він полишить Азію. 

How long will you have been studying when you 

graduate? – Як довго ти будеш вчитися, коли 

закінчиш навчальний заклад? 

 

Причина та наслідок в майбутньому 

Future Perfect Continuous також вживається у 

випадках, коли потрібно показати причину 

та подію, що буде спричинена попередньою 

дією. 

Jason will be tired when he gets home because 

he will have been jogging for over an hour. – 

Джейсон буде втомлений коли він дістанеться 

додому, оскільки до того він буде бігати більше 

ніж одну годину. 

Claudia’s English will be perfect when she returns 

to Germany because she will have been 

studying English in the United States for over two 

years. – Англійська мова у Клаудії буде на 

найвищому рівні, коли вона повернеться до 

Німеччини, оскільки вона буде вчити англійську 

в Сполучених Штатах Америки більше двох 

років. 

 

Часто вживаються наступні слова-

маркери: 

 

for 2 hours, 4 years  

by (the end of year, that time) 

because 

Future Perfect Continuous 

ФОРМИ УТВОРЕННЯ 

will/shall + have + дієслово із закінченням –ed або у 3формі 

Стверджувальна форма 

Affirmative 

Питальна форма 

Interrogative 

Заперечна форма 

Negative 

I will (‘ll) have been working 

you will (‘ll) have been 

working 

he will have been working 

she will(‘ll) have been 

working 

it will(‘ll) have been working 

we shall / will(‘ll) have been 

working 

they will (‘ll) have been 

working 

Shall I have been working? 

Will you have been working? 

Will he have been working? 

Will she have been working? 

Will it have been working? 

Shall we have been working? 

Will they have been working? 

I will not / won't have been working 

you will not / won't have been 

working 

he will not / won't have been 

working 

she will not / won't have been 

working 

it will not / won't have been working 

we shall not / shan’t have been 

working 

will not / won't have been working 

they will not / won't have been 

working 

http://easy-english.com.ua/going/
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ЧАСТИНА 4 

 

1. Passive voice: Simple, Continuous, Perfect 

2. Sequence of tenses 

3. Modal verbs: can, must, should, need, may 

 

Passive voice: Simple, Continuous, Perfect 

Вживання Passive Voice 

The Passive Voice ми вживаємо, коли виконавець дії невідомий, неважливий чи 

очевидний із контексту. 

My bag was stolen. (нам невідомо хто вкрав) 

This house was built in 1815.  (неважливий виконавець) 

He has been arrested. (очевидно, що арештований міліцією) 

 

The Passive Voice ми вживаємо, коли ми більш зацікавлені у дії ніж у тому хто її 

виконує, як наприклад:  у процесах, інструкціях, подіях, звітах, заголовках новинах і в 

рекламі. 

4 people were  killed in the accident. 

 

The Passive Voice  вживаємо, щоб повідомити про щось, констатувати факт, або, коли 

ми розповідаєм про неприємну подію і не хочемо звинувачувати когось, або щось. 

The Passive Voice, коли ми хочемо акцентувати увагу на виконавці дії і за допомогою 

прийменника by переносимо його у кінець речення. 

The new airport will  be opened by president. 

   

ФОРМУВАННЯ PASSIVE VOICE 

  

Пасивна форма дієслова утворюється з допоміжного дієслова  to be (в різних часах) і past 

participle головного дієслова. 

  

Present simple am, is, are + made 

Present progressive am, is, are + being + sent 

Present perfect has, have + been + sold 

  

Past progressive was, were + being + washed 

Past perfect had + been + hired 

Past simple was, were + invited 

  

Future (going to) am, is, are + going to be+ built  

Future (will) will be + signed 

Future perfect will + have been + finished 

  

Modals: can/could can, could + be + issued 

Modal: have to have to, has to, had to + be+ sent 

Modal: must must + be + stopped  
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Приклади: 

  ACTIVE VOICE PASSIVE VOICE 

Present Simple He delivers  letters. 

  

Letters are delivered. 

  

Past Simple He delivered the  letters. 

  

The  letters were delivered. 

  

Present Perfect He has delivered the  letters. The  letters have been delivered. 

  

Past Perfect 

  

He had delivered the  letters. 

  

The  letters had been delivered. 

  

Present Continuous 

  

He  is delivering  the  letters. 

  

The  letters are being delivered. 

  

Past Continuous 

  

He was delivering the  letters. 

  

The  letters were being delivered. 

  

Future Simple He will deliver the  letters. 

  

The  letters will  be delivered. 

  

Infinitive 

  

He has  to deliver the  letters. 

  

The  letters have to be delivered. 

  

Modal  + be  + past part. 

  

He must deliver the  letters. 

  

The  letters must be delivered. 

  

  

  

 ЧАСИ, ЩО НЕ МАЮТЬ ФОРМИ PASSIVE VOICE 

  

·       Present perfect continuous tense 

·       Past perfect continuous tense 

·       Future continuous tense 

·       Future perfect continuous tense 

·       Речення, у яких є неперехідні дієслова 

  

ДІЄСЛОВА, ЩО НЕ ВИКОРИСТОВУЮТЬСЯ У PASSIVE VOICE 
  

·       Неперехідні дієслова (наприклад, 'die', 'go', 'arrive') не можуть стати пасивними. 

  

·       Перехідний дієслово 'have' у значенні бути власником, володіти, не може бути пасивним: 

Sam had a new car. (But not: A new car was had by Sam.) 

  

·       Інші перехідні дієслова, що не використовуються в пасиві це "статичні" дієслова 

(дієслова, що позначають стан, а не дію). 

Examples: 'lack', 'resemble', 'suit', 'fit'. 

Більшість з них не мають форми continuous (or progressive), щонайменше в деяких їхніх 

значенях 
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2. Sequence of tenses 

 

Характерна особливість англійської мови полягає в так званому узгодженні часів: час 

дієслова підрядного речення залежить від часу головного речення. 

 

Правило узгодження часів представляє особливу складність, коли присудок головного 

речення виражений дієсловом в одній з форм минулого часу. 

В такому випадку в підрядних речення не можуть вживатися форми теперішнього і 

майбутнього часу дієслів, хоча мова йде про дії, які вчиняються в сьогоденні або будуть 

вчинятися в майбутньому. 

Якщо дієслово в головному реченні стоїть в одному з минулих часів, то і дієслово 

підрядного речення повинно стояти в одному з минулих часів. 

 

В таких випадках правило узгодження часів в англійській мові допускає три основні варіанти: 

 

1. Якщо дія в підрядному реченні відбувається одночасно з дією в головному реченні, то 

потрібно використовувати Past Simple або Past Continuous: 

 

Present Simple/Present Continuous → Past Simple/Past Continuous 

 

She told him,”I am going to the cinema.” – Вона сказала йому: “Я йду в кінотеатр”. 

She told him that she was going to the cinema. – Вона сказала йому, що йде в кінотеатр. 

 

2. Якщо дія в підрядному реченні передує дії в головному реченні, то дієслово в 

підрядному використовується в Past Perfect або Past Perfect Continuous: 

 

Present Perfect/Present Perfect Continuous → Past Perfect/Past Perfect Continuous 

 

I was told, “Boss was looking for you.” – Мені сказали: “Начальник шукає тебе”. 

I was told that boss had been looking for me. – Мені сказали, що начальник мене шукає. 

 

3. Якщо дія в підрядному реченні йде після дії в головному, то потрібно використовувати 

один з часів групи Future in the Past  

 

Future Simple → Future in the Past 

 

They said: “We will call you tomorrow.” – Вони сказали: “Ми вам подзвонимо”. 

They said that they would call us tomorrow. – Вони сказали, що подзвонять нам завтра. 

 

Виключення з правил: 

 

1. Час в підрядному реченні може не змінюватися, якщо в ньому зазначено точний час: 

He said us: “I was watching the final match of Champions League that took place in May, 24″. – Він 

сказав нам: “Я бачив фінал Ліги Чемпіонів, що відбувся 25 травня.” 

He said us that he was watching the final match of Champions League that took place in May, 24. – 

Він сказав нам, що бачив фінал Ліги Чемпіонів, що відбувся 25 травня. 

 

2. Або якщо мова йде про загальновідомий факт: 

Nicolaus Copernicus was the first who wrote that earth rotating around the sun. - Миколай 

Коперник був першим, хто написав, що Земля обертається навколо сонця. 

http://easy-english.com.ua/past-simple/
http://easy-english.com.ua/past-continuous/
http://easy-english.com.ua/past-perfect/
http://easy-english.com.ua/past-perfect-continuous/
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Modal verbs: can, must, should, need, may 

Форми модального дієслова Can 

Теперішній час 

I can (can’t, cannot) We can (can’t, cannot) 

You can (can’t, cannot) You can (can’t, cannot) 

He/She/It can (can’t, cannot) They can (they can’t, cannot) 

Приклади: 

She can write. – Вона може писати. 

They can work all day and don’t get tired. – Вони можуть працювати увесь день і не 

втомлюватися. 

 

Минулий час 

I could (could not, couldn’t) We could (could not, couldn’t) 

You could (could not, couldn’t) You could (could not, couldn’t) 

He/She/It could (could not, couldn’t) They could (could not, couldn’t) 

Приклади: 

She could sing when she was a child. – Вона могла співати, коли була дитиною. 

He could waltz. – Він міг танцювати вальс. 

 

Can не має форми майбутнього часу, тому в майбутньому часі він може змінюватися на 

конструкцію be able to, що перекладається як “змогти”, “мати можливість”, перед якою 

розташовується will: 

I will be able to join the expedition. – Я зможу приєднатися до експедиції. 

They will be able to leave city tonight. – Вони матимуть змогу полишити місто сьогодні вночі. 

 

Використання модального дієслова Can 

Для вираження розумової чи фізичної 

здатності щось зробити, якогось навичку 

I can speak Spanish. – Я можу розмовляти 

іспанською. 

He can write poems. – Він може писати вірші. 

 

Для позначення можливості / не можливості в 

загальному контексті, теоретично або згідно з 

законом 

She can be anywhere. – Вона може бути де 

завгодно. 

It can’t cost more than a dollar or two. – Це не 

може коштувати більше ніж один чи два 

долари. 

 

Для дозволу зробити щось або при проханні 

 

 

 

 

 

 

 

Для вираження минулого часу у випадку 

дозволу щось зробити, замість could 

використовується was / were allowed to (мати 

дозвіл): 

 

I can drive Susan’s car when she is out of town. – 

Я можу водити машину Сьюзі, коли її немає в 

місті. 

Can I sit here? – Я можу тут сісти? 

 

I was allowed to drive Susan’s car while she was 

out of town last week. – Я міг (мав дозвіл) 

водити машину Сьюзі, коли вона була поза 

межами міста минулого тижня. 

 

Could you buy me a bottle of water? – Чи 

можете ви мені купити пляшку води? 
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Слід зазначити, що у випадку прохання 

можливе використання could, що вважається 

більш ввічливою формою: 

 

 Для висловлення недовіри до чогось або 

когось 

He couldn’t do that! – Він не міг цього 

зробити! 

She cannot be so old. – Вона не може бути 

настільки старою. 

 

 При передачі подиву (у питальних реченнях) Can I be here for so long? – Чи можу я тут 

бути настільки довго? 

Can you have not seen this film? – Невже ти не 

бачив цей фільм? 

 

 У випадках дорікання комусь 

(використовується в минулій формі – could) 

 

He could at least tell me! – Він міг хоча б 

сказати мені! 

 

Форми модального дієслова must 

Теперішній та майбутній час 

I must (must not, mustn’t) We must (must not, mustn’t) 

You must (must not, mustn’t) You must (must not, mustn’t) 

He/She/It must (must not, mustn’t) They must (must not, mustn’t) 

Must не має окремої форми для минулого часу, тому в минулому часі використовується had 

to та дієслово у першій формі або must have / should have та третя форма дієслова. В 

майбутньому часі замість must також можливе використання should. 

Приклади: 

She must be here. – Вона повинна бути тут. (Теперішній час) 

They had to be there at 5 o’clock. – Вона мали бути тут о п’ятій годині. (Минулий час) 

He must visit the dentist. – Він має відвідати стоматолога. (Майбутній час) 

 

Використання модального дієслова Must 

 При вираженні впевненості That must be Jerry. They said he was tall with 

bright red hair. – Це має бути Джері. Вони 

сказали, що він високий, з світлим кольоровим 

волоссям. 

That must have been the right restaurant. There 

are no other restaurants on this street. – Це має 

бути той ресторан. Інших ресторанів на цій 

вулиці немає. 

Коли мова йде про настійливу рекомендацію You must visit London! – Ти маєш відвідати 

Лондон! 

You must ask for a day off. – Ти маєш 

попросити собі вихідний день. 

При вираженні необхідності або обов’язку We must build this building by summer. – Ми 

повинні збудувати цю будівлю до літа. 

We had to have a permit to enter the park. – В 

нас мав бути дозвіл на те, щоб зайти до 

парку. 
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 При забороні робити щось (використовується 

лише у заперечних реченнях) 

 

 

 

Якщо модальне дієслово Must у значенні 

впевненості повинно бути в заперечній або 

питальній формі, для цього потрібно 

використовувати заперечні слова або префікси 

You must not swim in that river. – Ти не можеш 

плавати у цій річці. 

You musn’t drive this car. – Ти не можеш 

користуватися цією машиною. 

 

She must never visited France. – Схоже, що 

вона ніколи не відвідувала францію. 

It must be unavailable for new customers. – 

Схоже, що це не є доступним для нових 

клієнтів. 

 

 

Форми модального дієслова should 
Should має незмінну форму в однині та множині: 

Однина Множина 

I should (should not/shouldn’t) We should (should not/shouldn’t) 

You should (should not/shouldn’t) You should (should not/shouldn’t) 

He/She/It should (should not/shouldn’t) They should (should not/shouldn’t) 

 

Використання модального дієслова Should 

Для висловлення морального обов’язку (як і 

модальне дієслово ought to) 

We should think about saving nature more often. 

– Ми повинні частіше думати про зберігання 

природи. 

Для висловлення прикрості про щось або ж 

докору за те, що сталося або не сталося в 

минулому. В такому разі після модального 

дієслова додається допоміжне слово have 

I should have visited UK when I had a chance. 

При порадах та в інструкціях: You should save more money. – Тобі потрібно 

відкладати більше грошей. 

При висловленні висновків, що зроблені на 

підставі інформації, яка щойно з’явилася 

They landed two hours ago so they should be 

here soon. – Вони приземлилися 2 години тому, 

отже скоро вони мають бути тут. 

У формальних реченнях зі значенням умови, 

як правило, в письмовій офіційній промові: 

Should you need any help, feel free to contact 

administrator. – Якщо вам потрібна буде будь-

яка допомога, то зв’язуйтесь з 

адміністратором. 

 

Форми модального дієслова Need 
Коли дієслово need грає роль модального дієслова (є недостатнім), то він має лише одну 

форму. Якщо він має значення звичайного дієслова (є достатнім), то має різні форми для 

однини, множини та минулого часу. 

Теперішній час (модальне дієслово) 

 Однина  Множина 

I need (need not) We need (need not) 

You need (need not) You need (need not) 

He/She/It need (need not) They need (they need not) 

Теперішній час (дієслово) 

 Однина  Множина 

I need (do not need) We need (do not need) 
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You need (do not need) You need (do not need) 

He/She/It needs (does not need) They need (do not need) 

Минулий час (дієслово) 

 Однина  Множина 

I needed (did not need) We needed (did not need) 

You needed (did not need) You needed (did not need) 

He/She/It needed (did not need) They needed (did not need) 

 

Використання модального дієслова Need 

Модальне дієслово Need означає необхідність 

і головним чином використовується в 

заперечних і питальних реченнях, де замінює 

собою модальне дієслово Must або Have (got) 

to: 

You needn’t that classes. – Тобі не потрібні ці 

заняття. 

Need I go with her? – Мені потрібно йти з 

нею? 

Але майте на увазі, що при відповіді на 

питання, в якому використано модальне 

дієслово need, замість нього потрібно 

використовувати must якщо відповідь 

стверджувальна: 

Need you go to the swimming pool? – Тобі 

треба йти в басейн? 

Yes, I must, my parents make me go there. – Так, 

потрібно, мої батьки змушують мене туди 

ходити. 

 

В питальних реченнях використання 

модального дієслова Need передбачає сильні 

сумніві запитуючого або те, що запитуючий 

очікує почути заперечну відповідь: 

Need I go to shopping? I’m so tired. – Мені 

потрібно йти за покупками? Я настільки 

втомлений. 

 

 

Модальне дієслово May  

використовується у значенні ймовірності або дозволу, а в українській мові may 

перекладається як “могти” і в цьому плані воно схоже на can, хоча в нього є свої відмінності. 

Так, дієслово may має більший ступінь ймовірності ніж can і є більш формальним. 

 

Минула форма дієслова – might. 

Форми модального дієслова May 

Теперішній час 

I may (may not, mayn’t) We may (may not, mayn’t) 

You may (may not, mayn’t) You may (mayn’t, may not) 

He/She/It may (may not, mayn’t) They may (may not, mayn’t) 

Приклади: 

He may be upset. – Він може бути розчарованим. 

She may wait for him. – Вона може чекати на нього. 

Минулий час 

I might (might not, mightn’t) We might (might not, mightn’t) 

You might (you might not, mightn’t) You might (might not, mightn’t) 

He/She/It might (might not, mightn’t) They might (might not, mightn’t) 

Приклади: 

He might do something stupid. – Він міг зробити щось lehyt. 

They might get back yesterday. – Вони могли повернутися вчора. 

 

 

http://easy-english.com.ua/modal-verb-must/
http://easy-english.com.ua/modal-verbs/
http://easy-english.com.ua/modal-verb-can/
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Використання модального дієслова May 
 

Вираження ймовірності або можливості: Lisa may be tired. – Ліза може бути 

втомленою. 

I may spend my holidays in Spain. – Я можу 

провести канікули в Іспанії. 

Вираження дозволу на щось: 

 

 

 

 

 

В минулому часі замість might в таких 

випадках використовується be allowed 

to (мати дозвіл на). Дієслово to be цієї 

конструкції також змінює свою форму: 

You may leave the table. – Ви можете йти з-за 

столу. 

You may go. – Ви можете йти. 

 

 

 

I was allowed to drive her car. – Мені було 

дозволено керувати її машиною. 

Модальне дієслово may також 

використовується для того аби про щось 

попрохати або отримати дозвіл на щось: 

May I take your pen? – Можу я взяти твою 

ручку? 

May I go? – Я можу йти? 

 

 

 

http://easy-english.com.ua/to-be/

